
Vysvětlení  ke včerejší  mimořádné
situaci v areálu Novohradská
Včera po 15. hodině došlo v areálu Teplárny České Budějovice v Novohradské
ulici  a  v  okolí  ke  krátké  zvýšené koncentraci  popílku v  ovzduší.  Při  uvádění
uhelného kotle do provozu po jeho opravě se objevila nečekaně další závada na
spalovacím vzduchu,  ten  vynesl  popílek  z  hnědého  uhlí  do  ovzduší  a  vlivem
extrémního  počasí  došlo  ke  zrychlenému  spadu  v  blízkém  okolí.  Práce  byla
okamžitě  přerušena  a  porucha  na  spalovacím  vzduchu,  která  byla  příčinou
problematického uvádění  do provozu,  byla ve večerních hodinách odstraněna.
Provoz  kotle  byl  následně standardně zahájen.  Na podněty  jednotlivců  z  řad
veřejnosti proběhla neprodlená kontrola České inspekce životního prostředí.

Za  tuto  mimořádnou  situaci  se  veřejnosti  velice  omlouváme  a  děkujeme  za
pochopení. Ujišťujeme, že tým teplárny složený z obyvatel Českých Budějovic a
blízkého okolí tyto události netěší.

Tomuto stavu již dříve předcházela nedávná mimořádná porucha téhož uhelného
kotle, která měla za následek hluk o víkendu ze soboty na neděli na počátku
tohoto měsíce. Závada totiž musela být neprodleně opravena tak, aby nedošlo k
přerušení dodávek tepelné energie pro krajské město. Přechodně byly využity
záložní  zdroje,  proto,  mimo  přilehlých  oblastí  areálu  Novohradská,  veřejnost
poruchu vůbec nezaznamenala.

Jde o mimořádné technické závady, kterým nelze zcela předejít ani pečlivou a
průběžnou údržbou zmíněných zařízení. Po delší době bezproblémového provozu
se ale staly a nyní jsou podrobeny analýze.

Bohužel tento srpen se zapíše mezi náročné a pro tým zaměstnanců teplárny
velmi stresující měsíce, navíc při probíhající výstavbě retrofitu kotle K12.

V  souladu  se  Strategií  pro  zelené  město  jednomyslně  schválenou  radou  i
zastupitelstvem  Statutárního  města  České  Budějovice  probíhá  transformace
teplárny v oblasti výrobních zdrojů tak, aby bylo možné do roku 2030 opustit
spalování uhlí a využívaly se pouze lokální bezemisní a obnovitelné zdroje. Tématu
se průběžně věnují  příspěvky na webu Teplárny České Budějovice a na webu
ZEVO Vráto.

https://www.teplarna-cb.cz/informace-ke-vcerejsi-havarii-v-arealu-novohradska/
https://www.teplarna-cb.cz/informace-ke-vcerejsi-havarii-v-arealu-novohradska/


V této souvislosti bude s topnou sezónou připojen na rozvodnou síť z Teplárny
České Budějovice horkovodní napáječ, který nahradí až 1/3 dosud spalovaného
uhlí.

Další  proměnou  je  odstavení  kotle  K12  na  počátku  tohoto  roku  a  výstavba
retrofitu na dřevní štěpku včetně logistiky a skladování. Na rozdíl od výstavby
horkovodního  napáječe  z  JETE,  která  zasáhla  pouze  okrajovou  část  Českých
Budějovic,  je  tato  investice  realizovaná  v  areálu  Novohradská.  Výstavba
v pracovních dnech mimo noční hodiny může místy způsobovat hluk, který zmiňují
obyvatelé  přilehlých  částí  areálu  Novohradská.  Tato  hrubá  výstavba  potrvá
nejpozději  do  konce  tohoto  roku.  Výsledkem  však  bude  zase  o  něco  menší
manipulace s uhlím než doposud a krytý sklad pro dřevní štěpku, který se buduje
právě v zadní části areálu Novohradská.

Jakmile  se  podaří  realizovat  poslední  část  transformace  teplárny,  kterou  je
výstavba ZEVO ve Vrátě, bude možné ustoupit od spalování hnědého uhlí.

Za dočasně zvýšenou hlučnost se omlouváme, ale při výstavbě ji bohužel nelze
zcela eliminovat.

Děkujeme za pochopení.


